
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål 229 (Alm. del), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 20. januar 2025. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) 

Torsten Gejl (ALT). 

 

Spørgsmål 229:  

”Hvordan vil ministeren sikre, at virksomheder inden for landbrug, forarbejdning og 

salg af hamp ikke lider unødige økonomiske tab ved en eventuel regulering af THCA?” 

 

Svar: 

Sundhedsstyrelsen arbejder på at finde en løsning på, hvordan man efter 

lovgivningen om euforiserende stoffer kan forbyde THCA på en fornuftig og effektiv 

måde. Om baggrunden for arbejdet kan det oplyses, at THCA ved opvarmning 

omdannes til THC, som er det psykoaktive stof i cannabis. 

 

Sundhedsstyrelsen er i forbindelse med det omhandlede arbejde opmærksom på, at  

et forbud mod THCA ikke bør ramme produkter, som tjener helt legitime formål, og  

som ikke – heller ikke ved opvarmning eller anden bearbejdning – har en 

euforiserende virkning og derfor kan anvendes som rusmiddel. 

 

Måtte Sundhedsstyrelsens arbejde munde ud i en indstilling til Indenrigs- og 

Sundhedsministeriet om at forbyde THCA, vil ministeriet dels gennemføre en offentlig 

høring, inden THCA forbydes, dels give en bredere orientering af andre end de 

relevante myndigheder, inden forbuddet træder i kraft. 
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